
PROTOKÓŁ nr XXXII/2014  
z przebiegu XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa 

odbytej w dniu 17 czerwca 2014 r. w godz. od 11.00 do 13.35 
w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
Radni Rady Miejskiej Żerkowa: 14 radnych na ogólny stan 15 radnych - zg. z  listą obecności /  
zał. 1. 
- nieobecny: Zdzisław Paluszkiewicz – usprawiedliwiony.  
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi Gminy Żerków  - zg. z  listą obecności/ zał. 2 
2. Jacek Jędraszczyk   - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Bronisława Rogacka    - Skarbnik Gminy Żerków, 
4. Michał Surma    - Sekretarz Gminy, 
5. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”, „Życie Jarocina” 
 

Porządek obrad XXXII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z zaproszeniem przekazano radnym  
w dniu 27 maja 2014 r. na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa.  
 
Proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXI Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  

i informacją o mieniu gminnym: 
1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  

i Gminy za rok 2013 wraz z informacją o stanie mienia, 
2) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 
3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2013 rok, 
5) dyskusja. 

8. Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy 2013 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków: 
10. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

2) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, 
3) sprzedaży nieruchomości w Dobieszczyźnie,  
4) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 
5) rozpatrzenia skargi pana Kazimierza Typańskiego na działalność Burmistrza Miasta  

i Gminy Żerków. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
13.  Zamknięcie obrad sesji.    
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 

/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 

 



Punkt 1 – Otwarcie obrad sesji, 
Zgodnie z § 31 Statutu Gminy Żerków, przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa pan Grzegorz 
Andraszak o godz. 11.00 otworzył XXXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. Powitał wszystkich obecnych 
na sali. 

 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący na podstawie listy obecności stwierdził, że na ustawowy stan 15 radnych w sesji 
uczestniczy 14 radnych. 
 
Punkt 4 – Przyjęcie protokołu z obrad XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Protokół z XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”  przy 14 radnych 
na sali obrad – bez odczytywania. 
Protokół z obrad XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 29 kwietnia 2014 r. został 
wyłożony do wglądu na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady w dniu 27 maja 2014 roku oraz  
przed obradami sesji i biurze Rady Miejskiej. 

 
Punkt 5 – Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Jan Barański – zwrócił się z zapytaniami: 

1) czy będzie robiony chodnik do kaplicy w Dobieszczyźnie? 
2) czy zostanie wykonane oświetlenie uliczne na „Glinkach” w Dobieszczyźnie? 
3) co z remontem Remizy OSP w Dobieszczyźnie, sala została oddana do użytku, a remont remizy 

stoi w miejscu? 
4) co z zakupem samochodu dla OSP w Dobieszczyźnie?  Stwierdził, że środki na zakup samochodu 

dla OSP w Szczonowie się znalazły. 
Przewodniczący Rady przedstawił interpelację radnego Roberta Rogackiego, pod którą podpisali wszyscy 
radni z Żerkowa. 
Radni wnioskowali o rozważenie potrzeby zamontowania lustra u zbiegu ulicy Cmentarnej z ulicą 
Mickiewicza. Przyczyną złożenia interpelacji są uwagi dotyczące istotnego ograniczenia widoczności 
pojazdów jadących od strony Rynku dla kierowców wyjeżdżających z ulicy Cmentarnej, ponieważ 
obecna sytuacja w sposób bezpośredni przyczynia się do zmniejszenia bezpieczeństwa w tym rejonie.  
Interpelacja stanowi załącznik nr 4 do protokółu.   

 
Punkt 6 – Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady na podstawie materiałów opracowanych dla radnych. 
Sprawozdanie Rada przyjęła jednogłośnie bez uwag, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Punkt 7- Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy  
i informacją o mieniu gminnym za 2013 rok. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie sprawozdań  
z wykonania budżetu za rok 2013. Przypomniał, że sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Żerków za 
rok 2013 szczegółowo omówiono na wspólnych posiedzeniach komisji stałych Rady. 
Skarbnik Gminy – powiedziała, że radni dokładnie przeanalizowali sprawozdania z wykonania budżetu 
na 2013 rok, które składa się z kilkudziesięciu stron, ale są goście na sesji, dlatego przedstawi je 
wszystkim, a radnym przypomni. Budżet został uchwalony w 27 grudnia 2012 roku na rok 2013.  
Dochody uchwalono na kwotę 34.109.743,11 zł, a wydatki na kwotę 37.633.049,11 zł. Podkreśliła, że 
budżet w ciągu roku ulegał zmianie po stronie dochodów do kwoty 35.375,388,75 zł a wydatki stanowiły 
kwotę 36.056.630,39 zł.  Planowany deficyt na dzień 31 grudnia w 2013 roku wyniósł 681.241,64 zł, 
który został sfinansowany przychodami. Ogółem wolne środki pieniężne za 2013 rok stanowiły kwotę 
1.767.290,22 zł, a zadłużenie gminy na koniec roku sprawozdawczego wynosiło 5.529.401,89 zł, co 
stanowi 15,88 % realizacji długu do dochodów. Dochody: na plan 35.375.388,75 zł, wykonano w 
wysokości 34.825.221,37 zł, co stanowi 98,44 zł. Skarbnik gminy w przedstawianych dochodach 
uwzględniła wpływy ze środków PROW, UE, dotacji celowych, porozumień z JST i dotacji na realizację 
zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych oraz należności w tym zaległości  
w kwocie 529.999,05 zł. Omówiła sprawozdania Rb 27 i 28 o wydatkach finansowych oraz  



z czego wynika, że nie wystąpiły przekroczenia w planowanych wydatkach. Również przedstawiła 
sprawozdanie RbZ o stanie zobowiązań i Rbn o stanie należności. Skarbnik gminy przestawiła także 
wydatki w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. Wydatki:  na plan w wysokości 
36.056.630,39 zł zrealizowano w kwocie 33.739.172,79 zł , co stanowi 93,57 % planu, w tym: wydatki 
bieżące wykonano w wysokości 29.605.949,63 zł, co stanowi 93,56% w stosunku do planu.  Plan 
wydatków majątkowych w kwocie 4.412.140,36 zł, wykonano w wysokości 4.133.223,16 zł, co stanowi 
93,68 % w stosunku do planu. Powiedziała, że planowane przychody z tytułu kredytów i pożyczek oraz 
rozchody z tytułu spłat kredytów i pożyczek wykonano w 100 % planu. Wykonanie budżetu roku 2013 
zamknięto wolnymi środkami w kwocie  1.767.290,22 zł oraz zaciągnięto pożyczkę na łączną kwotę 
831.204,50 zł, a zadłużenie gminy na koniec roku 2013 wyniosło 5.529.401,89 zł. 
Skarbnik gminy powiedziała, że poza sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2013 rok jest Wieloletnia 
Prognoza Finansowa i przebieg realizacji przedsięwzięć roku 2013, w której niektóre kwoty się 
powtarzają. Wyjaśniła jakie zadania inwestycyjne zrealizowano w tym budowę sieci kanalizacyjnej we 
wsi Chrzan. Przedstawiła także wartości mienia komunalnego Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie, 
jednostek organizacyjnych gminy oraz co miało wpływ na zwiększenie i zmniejszenie majątku. 
Informację o zmianie i stanie mienia komunalnego Gminy Żerków na dzień 31 grudnia 2013r. radni 
omówili szczegółowo na posiedzeniach komisji stałych Rady. 
Przewodniczący podziękował pani Skarbnik Gminy za przedstawienie sprawozdań informując, że 
wszystkie te materiały zostały przesłane do RIO w Poznaniu, która wyraziła opinię  
o wykonaniu budżetu za rok 2013.    
 

1) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
i Gminy za rok 2013 wraz z informacją o stanie mienia, 

Przewodniczący – poprosił Barbarę Urbańską o przeczytanie opinii z RIO o sprawozdaniu  
z wykonania budżetu za 2013 rok. 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska odczytała uchwałę Składu Orzekającego Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta  
i Gminy Żerków za rok 2013 wraz z informacja o stanie mienia.  
Uchwała Nr 0954/40/16/2014  z dnia 15 kwietnia 2014 r.  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
2)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczący poprosił radną, przewodniczącą Komisji Rewizyjnej panią Marię Sołtysiak  
o odczytanie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków. 
Przewodnicząca odczytała wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 13 maja 2014 roku. 
Uchwała Nr 4/2014 Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 13 maja 2014 roku, stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 

 
3) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej. 

Tekst Uchwały Nr SO-0955/30/16/2014  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 20 maja 2014 r. został odczytany w całości  przez wiceprzewodniczącą  Rady panią 
Barbarę Urbańską.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu . 

 
4) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2013 rok 

Przewodniczący poprosił radnego Benedykta Bociana przewodniczącego Komisji Planowania  
i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranica o przedstawienie opinii komisji stałych  
o wykonaniu budżetu za 2013 rok 
Radny Benedykt Bocian – odczytał opinię komisji stałych Rady o wykonaniu budżetu za 2013 rok. 
Oryginał opinii stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
5)  Dyskusja 

Przewodniczący otworzył dyskusję prosząc radnych o zabieranie głosu. 
Burmistrz – zwracając się do radnych powiedział, że serdecznie dziękuje za pomoc w realizacji budżetu 
panu Przewodniczącemu, wszystkim radnym, sołtysom oraz służbom, które są w Urzędzie. 



Podsumowując sprawozdanie powiedział - jest jedna sprawa, która stwarza kłopot, znajdująca się na 
stronie 11 sprawozdania, mówiąca o  zaległościach. Chciałoby się tak, aby budżet  był zrównoważony po 
jednej i po drugiej stronie. Ustawowym obowiązkiem jest zabezpieczenie potrzeb społeczeństwa 
lokalnego, ale to powinno grać w dwie strony tak samo. Widzimy, że zaległości na koniec roku jest ok 500 
tys. zł. W zaległościach są przypadki, które można wytłumaczyć i są takie, że przy analizie niektórych 
pozycji, czy są to osoby prywatne, czy instytucje, to powtarzają się z roku na rok.  W końcu płacą 
 z odsetkami, po przypomnieniu, zakończonej sprawie u komornika, czasami jest to niepotrzebne.  
Burmistrz podkreślił, że wspólnym interesem jest żeby zaległości było jak najmniej, ponieważ jest to 
kwota, która pokryłaby należność za pobór energii elektrycznej. Kończąc wystąpienie powiedział, że 
wszystkiego z budżetu własnego nie jesteśmy w stanie zrobić. Przypomniał, że wskaźnik dochodów na 
jednego mieszkańca gminy jest grubo poniżej średniej krajowej i wychodzi ok. 60%, ale są gminy 
bogatsze nawet na terenie naszego powiatu. Burmistrz był zadowolony, że udało się tyle zrobić  
i pozyskano na ten cel środki zewnętrzne. Poinformował, że jeden z właścicieli, przez którego działkę 
była prowadzona inwestycja, zażądał odszkodowania, które gmina musiała zapłacić. Stwierdził, że 
dobrze, że są dopłaty do paliwa, bo wtedy rolnicy regulują należności wobec gminy, oczywiście po 
przypomnieniu przez obsługę księgową. 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska – zapytała, w sprawozdaniu czytamy, że gmina na dzień  
31 grudnia 2013 roku posiada zadłużenie długoterminowe w kwocie 5.529.401,89 zł, a jak jest na dzień 
dzisiejszy? 
Skarbnik Gminy – odpowiedziała, że w 2013 r. spłacono zobowiązania, ponieważ na początku roku było 
ponad 7 mln zł. Spłacono 3.602.506 zł kredytu, w ciągu roku zaciągnięto pożyczkę w wysokości 
831.204,50 zł i na koniec roku  była to kwota 5.529.401,89 zł. W bieżącym roku mamy do spłaty 
1.688.313,46 zł a na dzień dzisiejszy zostało spłacone  788.313,46 zł W związku z tym kwota zadłużenia 
zmniejszyła się do kwoty 4.741.088,43 zł. Do końca roku mamy do spłacenia 900.000 zł. Podpisano 
umowę na sfinansowanie zrealizowanej inwestycji: kanalizacja wsi Stęgosz – Bieździadów na kwotę 
1.881.537,00.zł – środki z UE. Oczywiście, środki te nie wypłyną do budżetu tak długo, aż  nie 
zrealizujemy tego zadania i  zadanie nie zostanie przyjęte przez urząd nadzorujący.  
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przystąpił do kolejnego punktu obrad. 
 
Punkt 8 - Podjęcie uchwały sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy 2013 rok. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw,  
0  głosów „wstrzymujących” się w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXXII/209/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 17 czerwca 2014 r. w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 2013 rok, stanowi 
załącznik nr 9 do protokółu. 
 
Punkt 9 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy 
Żerków. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”,  
0 głosów „przeciw, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali w trakcie głosowania. 
Uchwała Nr XXXII/210/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 17 czerwca 2014 r. w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodniczący wraz z wiceprzewodniczącą Rady złożyli Burmistrzowi i Skarbnikowi Gminy gratulacje 
z tytułu udzielonego absolutorium za rok 2013. 

Burmistrz – podziękował wszystkim radnym, w szczególności Przewodniczącemu, Pani Skarbnik. 
Jesteście wymagającymi współpracownikami, którzy łatwo nie odpuszczają, ale myślę, że jakoś 
dochodziliśmy w tym 2013 roku do kompromisu i zrozumienia, a to jest najważniejsze. Myślę, że czasu  
i pieniędzy nie zmarnowaliśmy, co doprowadziło do tego, że wspólnie możemy cieszyć się z osiągnięć. 
Dlatego jeszcze raz dziękuję wszystkim za dobrą współpracę. A to, że czasami głośno rozmawialiśmy, to 
jest wkalkulowane w piastowany urząd z czym muszę się liczyć. 



 
Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obradach sesji. 

 
Punkt 10. Rozpatrzenie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie: 

1) przeznaczenia umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXII/211/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 17 czerwca 2014 r. w sprawie, przeznaczenia 
umorzonej części pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Poznaniu, stanowi  załącznik nr 11 do protokółu. 

 
2) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, 
Przewodniczący powiedział, że projekt uchwały był szczegółowo analizowany na wspólnym posiedzeniu 
komisji w dniu 27 maja br., sugerując zmiany w taryfach. Zmiany zostały wprowadzone do projektu 
uchwały i na ostatnim posiedzeniu ponownie omówione i zaakceptowane po czym odczytał  cały projekt 
uchwały. 
Wobec braku uwag ze strony radnych, przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto większością:  
13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głos „wstrzymujący się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXII/212/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 17 czerwca 2014 r. w sprawie zatwierdzenia 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków, stanowi  załącznik nr 12 do 
protokółu. 
 

3) sprzedaży nieruchomości w Dobieszczyźnie,  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXII/213/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 17 czerwca 2014 r. w sprawie sprzedaży 
nieruchomości w Dobieszczyźnie, stanowi  załącznik nr 13 do protokółu. 
 

4) wprowadzenia zmian do budżetu na 2014 rok, 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt powyższej uchwały z proponowanymi zmianami został 
szczegółowo omówiony na posiedzeniu połączonych komisji w dniu dzisiejszym i zaakceptowany. 
 Następnie Przewodniczący Rady poprosił skarbnika gminy panią Bronisławę Rogacką  
o przedstawienie zmian do budżetu na rok 2014. Skarbnik Gminy odczytała uchwałę przedstawiającą 
zmiany do budżetu, który ogólnie wzrósł: 

• dochody do kwoty 35.559.864,65 zł,  
• wydatki do kwoty 38.362.426,87  zł  

Ponadto odczytała uzasadnienie, które szczegółowo przedstawia zmiany w poszczególnych podziałkach 
klasyfikacji budżetowej. 
Podkreśliła, że projekt uchwały eliminuje stwierdzone błędy z sumowania źródeł dochodów oraz błąd 
pisarski w wydatkach uchwały nr XXXI/208/14 z dnia 29 kwietnia 2014. Błędy dotyczyły: dotacji 
celowych na realizację zadań  w drodze umów lub  porozumień miedzy jednostkami na kwotę ok 20 tys. 
zł, która nie została dodana do wartości przedstawionej w poprzedniej uchwale, a była uwzględniona  
w załączniku. Drugi błąd dotyczył błędu pisarskiego w § 2 ust. 2 pkt 3 uchwały, powinno być 
5.795.784,30 zł, a było 5.795.684,30 zł.  
 



Wobec braku uwag ze strony radnych, do wprowadzonych zmian do budżetu, Przewodniczący poddał  
pod głosowanie projekt uchwały. Uchwałę Nr XXXII/214/14 w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu 
na 2014 rok, przyjęto jednogłośnie: 14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” 
w obecności 14 radnych na sali  w trakcie głosowania, stanowi  załącznik nr 14 do protokółu. 
 

5) rozpatrzenia skargi pana Kazimierza Typańskiego na działalność Burmistrza Miasta  
i Gminy Żerków. 

Przewodniczący powiedział, że Komisja Rewizyjna oraz komisje stałe Rady Miejskiej zapoznały się 
problematyką skargi pana Kazimierza Typańskiego dotyczącej rozgraniczenia nieruchomości położonej  
w Ludwinowie. W związku z tym przygotowano propozycję projektu uchwały na dzisiejszą sesję. 
Ponadto wyjaśnił, że w § 1 uchwały, jest miejsce wykropkowane, aby Rada po przeprowadzonym 
głosowaniu, mogła uznać czy skarga jest zasadna, czy bezzasadna. Zaproponował, aby w § 1 uchwały  
wpisać treść „Uznaje się za bezzasadną skargę pan Kazimierza Typańskiego na działalność Burmistrza 
Miasta i Gminy Żerków”. Przewodniczący propozycję przedstawionej treści zapisu poddał pod 
głosowanie:  14 głosów  „za” w obecności 14 radnych na sali. 
Przewodniczący odczytał całość projektu uchwały z jednogłośnie przyjętą treścią § 1 uchwały.  
Wobec braku pytań przystąpiono do głosowania, uchwałę przyjęto jednogłośnie:  
14 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” w obecności 14 radnych na sali   
w trakcie głosowania.  
Uchwała Nr XXXII/215/14 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 17 czerwca 2014 r. w sprawie rozpatrzenia 
skargi pana Kazimierza Typańskiego na działalność Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, stanowi  
załącznik nr 15 do protokółu. 
 
Punkt 11 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Przewodniczący zwrócił się do Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania 
radnych. 
Burmistrz - odpowiadając na zapytania radnego Jana Barańskiego udzielił następujących wyjaśnień  
w sprawach: 

1) wybudowanie chodnika do kaplicy w Dobieszczyźnie -  należy poczekać do czasu 
przeprowadzenia przetargów i jeżeli pozostaną oszczędności to możliwe, że chodnik zostanie 
wykonany w bieżącym roku, 

2) oświetlenia ulicznego na „Glinkach” w Dobieszczyźnie – gmina zobowiązana jest do oświetlenia 
terenów przydrożnych, a w tym przypadku chodzi o oświetlenie nieruchomości, które są bardzo 
daleko oddalone od drogi. W tej części Dobieszczyzny nie ma linii, jest tam średnie napięcie 
i jest konieczność wybudowania linii. Oświetlenie uliczne jest  oświetleniem dróg i ulic, ale nie 
oświetla dróg wewnętrznych i posesji. Burmistrz rozważał możliwość pobudowania lampy  
z ekranem słonecznym, wiatraczkiem, które są na dzień dzisiejszy bardzo drogie i nie wszędzie  
działają. W związku z tym, Burmistrz nie widział możliwości, aby na razie  realizować to zadanie. 

3) remont Remizy OSP w Dobieszczyźnie – remont nie mógł być finansowany wtedy kiedy była 
remontowana Świetlica Wiejska w Dobieszczyźnie. Remiza strażacka styka się ze ścianą świetlicy 
wiejskiej i jest problem związany z wielkością pomieszczenia, ponieważ obecne samochody są 
większe. Na ścianach są zacieki, które mogą być naprawione. Burmistrz przypomniał radnemu, że 
była deklaracja strażaków, że ściana działowa, znajdująca się w środku remizy i ograniczająca 
wjazd samochodu do końca, zostanie zrobiona w czynie społecznym. Ja tak tą informację 
przyjąłem. Deklarowałem pomoc przez podstawienie sprzętu, przyczep. Uzyskałem odpowiedź, że 
w Dobieszczyźnie jest tyle rolników, którzy sobie poradzą oraz gruz w odpowiednie miejsca 
wywiozą. 

4) zakup samochodu dla OSP w Dobieszczyźnie – nie należy zazdrościć innym, ale o sprzęt, który 
jest należy dbać żeby dalej funkcjonował. Samochody strażackie są wiekowo stare, ale przebiegi 
mają niskie. Środki  finansowe na utrzymanie samochodów w gotowości bojowej i sprawności 
technicznej są zabezpieczone w budżecie. W ubiegłym roku była to kwota ok. 70 tys. zł, co 
wynika z analizowanego sprawozdania. Burmistrz powiedział, że na zakup samochodu dla OSP  
w Dobieszczyźnie strażacy muszą jeszcze trochę poczekać. 

W dalszej kolejności Burmistrz odpowiedział na interpelację radnego pana Roberta Rogackiego, uznając  



ją za zasadną, ale sprawę najpierw należy przekazać do Powiatowej Komisji Bezpieczeństwa w Jarocinie. 
Przewodniczący zabierając głos powiedział, że sprawa jest w gestii Komisji, ale Rada ostatnio nie ma 
szczęścia. Przypomniał o interpelacji w sprawie drugiego progu spowalniającego na ulicy Cmentarnej 
przy gimnazjum. Podkreślił, że  nie chce myśleć o jakimkolwiek zdarzeniu drogowym z udziałem dzieci 
w tym miejscu. Jest to odcinek drogi ok. 300 metrowej, gdzie pojazd może się rozpędzić i staje się 
zagrożeniem dla dzieci.  
Radny Jan Barański – powiedział, że cieszy go, że strażacy OSP w Szczonowie dostaną samochód  
i wniosek radnej Barbary Królak zostanie zrealizowany. Podkreślił, że jest mówione, że nie ma środków 
w budżecie, ale znalazły się jeszcze dodatkowe pieniądze w wysokości 20 tys. zł. Przypomniał kiedy 
złożono pierwszy i drugi wniosek na zakup samochodu, sprawa została przegłosowana i stanęła  
w miejscu.  
Burmistrz – stwierdził, że fakty są inne, można się licytować. Samochód strażacki w Dobieszczyźnie jest 
sprawny. Ostatnio wykonano naprawę w nakładzie ok. 8 tys. zł, jest w gotowości bojowej i jest sprawny. 
Burmistrz przypomniał, że w ubiegłym roku dla  Dobieszczyzny wykonano zadania na kwotę ok.1 mln zł, 
remontując salę wiejską wraz z ogrodzeniem i placem zabaw przy świetlicy oraz wykonano plac zabaw 
dla dzieci. Dlatego nie przewiduje się innych środków. W zamyśle było, aby samochód dla straży  
w Dobieszczyźnie był nowy, średni, na który należałoby wydać środki w wysokości ok. 300 tys. zł,  
a takiej kwoty w budżecie nie ma. Po analizie potrzeb jest do wykonania skrzyżowanie w Suchej, które 
jest bardzo niebezpieczne. Gmina w tej sprawie występuje wszędzie, aby doszło do rozwiązania sytuacji, 
ponieważ tego skrzyżowania kierowcy nie widzą i dochodzi do wielu kolizji. Podkreślił, że służba straży 
pożarnej z latami się zmienia, ponieważ bardzie funkcjonują przy usuwaniu i niesieniu pomocy  
w zdarzeniach komunikacyjnych i klęskach żywiołowych.  Uważał, że jednostka OSP w Dobieszczyźnie 
nie jest pozbawiona możliwości działania. Oprócz tego straż jest jednostką, która ma swoje władze,  
z którą uzgadniane są wszystkie zadania i wydatki, a czy w Dobieszczyźnie jest potrzebny pojazd z 
dwoma napędami – chyba nie. Uzasadnił, że  Dobieszczyzna nie jest terenem górzystym, nie posiada 
torfowisk ma tereny zalesione, ale pierwszą siłą uderzeniowa jest PSP, która powiadamia poszczególne 
jednostki. Podkreślił, że jednostki są zorganizowane, przeszkolone ze wszelkimi kwalifikacjami, za które 
gmina płaci.   Burmistrz powiedział, że rozumie wszelkie potrzeby, ale działanie musi być wspólne. 
Przewodniczący złożył wniosek formalny o zakończenie dyskusji w temacie straży, którą można 
rozszerzyć na posiedzeniu komisji stałych Rady i przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
  
Punkt 12 - Wolne głosy, wnioski i komunikaty.  
Radny Jan Barański – podziękował radnemu Januszowi Szóstkowi za wypowiedź na posiedzeniu komisji 
Rady, że Dobieszczyzna dostaje same złomy. 
Radny Andrzej Stachowiak – przypomniał radnemu z Dobieszczyzny, że miał zaakceptowane środki 
przez całą Radę w wysokości  170 tys. na nowy samochód, który nie doszedł do skutku. 
Radny  Janusz Szóstek – zaproponował, zwracając się do Skarbnika Gminy, żeby na kolejne posiedzenie 
komisji lub sesję,  przygotować wykaz jakie środki z budżetu wydano na poszczególne miejscowości  
w przeliczeniu na  jednego mieszkańca.  Wtedy będzie można stwierdzić ile środków zostało 
zainwestowano na jednego mieszkańca  w Dobieszczyźnie. Radny wyliczył ile obiektów jest 
utrzymywanych z budżetu gminy w Dobieszczyźnie podkreślając, że  oprócz samochodu nie ma już tam 
nic do zrobienia, ale taki standard wymaga dużych nakładów na utrzymanie. 
Radny  Jan Barański – wszystkie sale funkcjonowały i funkcjonują do dziś, a sala w Dobieszczyźnie 
została dopiero teraz odnowiona. 
Przewodniczący – włączając się w dyskusję poinformował, że radni spotykają się 9 lipca na wspólnym 
posiedzeniu komisji i wtedy można ponownie sprawę przedyskutować.  
Radna Barbara Królak – wnioskowała o wykoszenie trawy i wycinkę krzaków z poboczy drogi od 
Śmiełowa do Szczonowa i dalej do Pogorzelicy. 
Sołtys Szczonowa Marian Urbaniak – poinformował, że pobocze jest już wykoszone. Będąc przy głosie 
zgłosił, że przed mostem w Pogorzelicy po lewej stronie jest metrowa wyrwa, która obrywa asfalt. 
Burmistrz odpowiedział, że sprawa była zgłaszana odwrotnie, ale pan Ratajczak, będąc w tym miejscu 
przeoczył ją i gmina ponownie zgłosiła uszkodzenie. 
Burmistrz ponowienie zbierając głos zaprosił radnych i sołtysów na dokonanie odbioru wybudowanej 
siłowni na terenie „MCT” w Żerkowie i wypróbowania własnych sił na urządzeniach. 



 
 
 
 
Punkt 13 - Zakończenie sesji. 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował zebranym za 
udział w tych obradach i o godz. 13.35  zakończył XXXII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
 
Protokółowała:        
 
Teresa Szablewska 
        PRZEWODNICZĄCY RADY  
 
            /-/ Grzegorz Andraszak 
  
 
  
 
 
 
 
 
  
 


